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Præsentation med studerende fra Spanien (10 min)  
Brian bød velkommen til vores spanske studerende. 
 Ona og Raquel fortæller at de er på sidste år af deres uddannelse 
og bliver engels lærere. De har valgt Engum fordi det er en lille 
skole. De skal være her til den 18. marts og de har det godt her. 
Der er forskel på skemaet i Spanien og i Danmark. De starter kl. 
9.00, har lang frokostpause hjemme og er i skole til kl. 17.00. Elever 
hvor forældre ikke kommer hjem i pausen, er der bespisning på 
skolen. Klassen i Spanien har som regel kun 1 lærer og ingen 
pædagoger. Der er flere lever i klassen i Spanien, 35-40. De fleste 
skoler i Spanien er større end Engum. 
De studerende bor på Bredal Kro, og er meget glade for det. De 
laver mad i skolens køkken, og har en mikrobølgeovn til rådighed.  
Alle er velkomne til at invitere de studerende hjem til mad eller 
oplevelser, en gå tur, besøg på spændende steder eller andet. Der er 
flere der har meldt sig og der er plads til mange flere besøg. 
Skolen er glad for at have studerende, de tilfører skolen et 
interessant indblik i spansk og Spanien, ligesom de er med til at 
bidrage til engelsk undervisningen. 
2. Punkter til Evt. hvis der er tid  
Gårdvagt 
Sprogbrug 
3. Nyt fra (30 min)  
Formanden  
Nytårsvandring 1. januar med deltagelse af ca. 70 voksne og børn. 
Turen gik fra Engum til Tirsbækgård og retur til kirken. Der var 
deltagelse fra både Engum og Tirsbæk. 
Der er kommet nye politikere i Børne og Ungeudvalget. Ny formand 



 

 

er Martin Sikær. Formanden har været i dialog med Lokalrådet og 
BEAT for at få dem med til at gøre opmærksom på 
Landsbyordningen Engum. Lige nu kører Formand og Næstformand 
fra Fællesbestyrelsen alene og inviterer Lone Myhrhøj, Jens Ejner 
Christensen og Martin Sikær til dialogmøde på skolen. 
Formanden efterspørger om andre vil sidde i ansættelsesudvalg til 
de forskellige afdelinger. Sarah vil gerne melde sig. 
Brian arbejder fortsat med orangeriet. 
Ledelsen  

- Høring om 10 mill. Puljen i feb. + kvalitetsrapport 
- Trivselsundersøgelse igangsat, og løber de næste 2 

måneder. 
- Nationale test kommer til foråret 
- Corona – status, på almen skolen var der stort fravær på 

grund af corona før jul, lige nu er daginstitutionen, samt 
Engumhus og SFOerne ramt, og vi har været nødt til at 
reducere i åbningstid og holddelinger. 

- Arbejdstilsynet har været på tilsyn i daginstitutionen, vi har 
fået en grøn smiley og ingen anmærkninger til 
arbejdsmiljøet. Temaerne på tilsynet var blandt andet 
sygefravær, APV og fysisk og psykisk arbejdsmiljø. 

- Team Rynkeby, vi deltager i en form hvor den ikke bliver 
den individuelle donation der tæller. 

- Fokus på 5. klasse hvor 5 elever er stoppet på skolen af 
forskellige årsager. Der arbejde med trivsel, faglighed og 
tydelig kommunikation 

- Sygefravær… 
- Amalie Panduro har sagt op. Ny vikar er ansat, Ida 

Hedegaard Rasmussen 
- Bygningsvedligehold på skole og SFO 

Malerarbejde 
Ny dør på kontoret 
Emhætter i begge SFO 
Ny forkanter på trappe 
Fjernelse af gammel trappe i skolegården 

- Bygningsvedligehold i daginstitutionen:  
ny inddækning ved krybberummet 
ny låge ved parkeringspladsen 

- Økonomisk gennemgang i daginstitutionen viser at der er 
luft i økonomien til lidt flere vikartimer. 

- Ansættelse af ny pædagog til vuggestuen i denne uge 
- Stor tak til forældrene for opbakning til at tage børn tidligt 

fri og til fridag i forbindelse med corona 
Medarbejdere  

- Claus, vi har brug for at prioritere trivselsarbejdet med 
børnene, så de også er klar til læring.  

- Vi har meget travlt. 



 

 

- For nogle børn har det været meget svært at komme fra 
dagligdagen til nedlukning med hjemmeundervisning og 
tilbage til dagligdagen. Det er desuden svært at aflæse børn 
i hjemmeundervisningen. 

- Bolette, vi løber stærkt pga. fravær.  
 Eleverne klarer det godt, også når der er ændringer.  
Der er god social trivsel og fokus på det faglige 

- Laila, vi har travlt, vi når det basale og sikrer trivsel 
- Vi skal have fokus på arbejdsmiljø og på fravær, på 

stabilitet men også mod ny udvikling. 
- Naturvejleder har været på besøg, for at hjælpe os med at 

bruge den lokale natur. Vi har inviteret hende til et fælles 
personalemøde for SFO og daginstitutionen, hvor vi skal 
lære noget sammen om brug af naturen herude. 

Grupper  
- Trafikgruppen starter lidt forfra med arbejdet, og retter 

fokus alene mod området omkring Landsbyordningen. 
- Legepladsgruppen, nyt næste gang 
- Fest for mellemtrinnet 

Elevråd  
- Intet herfra 

1. Princip for brug af mobiltelefoner i skoletiden 
(godkendes)(5 min)  
                           Princippet er godkendt og skal bredes ud via god  
                           kommunikation til forældrene både skriftligt og 
                          mundtligt 
2. Nedlukning (evaluering)(IT-login) (15 min)  
                          Under den sidste nedlukning, har der været plan- 
                         lagt med under visere på i alle lektioner i online  
                         undervisningen. Forældrene oplever at der ikke 
                        har været undervisere tilstede og at der var mange og 
                        lange pauser. 
                        Andre steder har det været ok. 
                        Vi har på skolen øvet de yngste elever i at logge ind. 
                       Nogle børn har haft svært ved at logge ind, fordi kon- 
                       teksten er anderledes. Måske skal vi teste det bedre. 
                       Vi kan overveje om elevernes login skal sendes i AULA 
                       eller på papir. 
3. Fremtidige rammer, kapacitetsudfordringer (20 min)  
                        Vi skal have stor opmærksomhed på at 
                         Hældagerskolen presser hårdt på for at få udvidet 
                        til 4 spor, vi kan være bekymret for om det på sigt 
                        kan få betydning for Landsbyordningens fremtid med 
                       udvidelse og renovering, hvis der fx senere ændres 
                      i skoledistriktet. 
                      Brian og Klaus arbejder hårdt på at få politikerne i tale. 



 

 

                     Martin Sikær og Claus Svold kommer på besøg ved  
                     skolens ledelse. 
4. Hvad kan vi gøre for at være en attraktiv skole? (25 
min)  
                     Punktet udsættes til næste møde 
5. PR-Gruppen (10 minutter) 
                           Hjemmeside, vi skal være opmærksomme på 
                          at siderne åbner ens 
                          Facebook, må gerne have opslag hver måned. 
                          Vi skal huske at ændre navnet på siden + logo. 
                          Videoen, der startes op på en drejebog. 
                          Efterspørger forældre eller andre der vil hjælpe med 
                          producere videoen. Gruppen sender til Jette. 
   
6. Evt.  
                          Dårligt sprogbrug i nogle klasser, der bør handles 
                         med det samme med henvendelse til forældrene. 
                        Information til alle forældre via AULA. 
                        Eleverne oplever at de selv har svært ved at håndtere  
                        det. 
                       Vi skal have mere fokus på at gribe ind når vi oplever 
                       dårlig sprogbrug og andet uhensigtsmæssig adfærd. 
                       Vi vil også opfordre forældrene til at være 
                      opmærksomme på sprogbruget 
Næste formandsmøde er den 9. februar, næste møde er den 22. 
februar 
 
 

Høringsperiode for udmøntning af 10 mio puljen for 2022 (budgetforlig 2019) 
Børne – og Familieudvalget behandler ved udvalgsmøde d. 10. februar høringssag 
vedrørende udmøntning af 10 mio puljen for 2022 (Fra den samlede 40 mio pulje 
til folkeskoleområdet vedtaget i budgetforlig 2019). Sagen kommer herefter til 
høring i Skolebestyrelser og FagMED. Forventet endelig behandling sker ved 
udvalgsmøde d. 10. marts. Det betyder, at I gerne skal have et 
skolebestyrelsesmøde i kalenderen i uge 8 med henblik på høringssvar. I kan 
forvente, at der kommer høringsbrev ud senest fredag i uge 6, og at I hører 
nærmere om den konkrete dato for høringsfrist.  
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 


